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PROTOKÓŁ    Nr V/07 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 11  kwietnia 2007 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana Ligmana  – Przewodniczącego Rady Gminy. 

 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1150. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 14 radnych. 

Radny Pan Edward Wiśniewski   nie uczestniczył w obradach sesji, 

usprawiedliwiając swoja nieobecność. 

 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Zastępca Wójta Gminy 

3. Pan Czesław Świniarski        -  Sekretarz Gminy 

4. Pani Janina Tomaszewska     -  Skarbnik Gminy 

5. Sołtysi wsi w liczbie              - 19 osób 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
V sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panią i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   Stwierdził, że na stan  Rady 15 radnych w obradach bierze udział 14 
radnych , co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych 
obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad V sesji Rady Gminy Rybno. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  IV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2006 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr 134/2007 z dnia 02 kwietnia 2007 roku 
        w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno  
        sprawozdaniu    z wykonania budżetu Gminy za 2006 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        27 marca 2007 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr 114/2007 z dnia  30 marca 2007 roku  
        w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy  Rybno   
        o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2006 rok, 
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwał w sprawie: 
         a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rybno za  
             2006 rok, 
         b) absolutorium dla Wójta Gminy, 
 7. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok, 
     2) upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do powiadomienia  
         Sekretarza i Skarbnika o obowiązku przedłożenia oświadczenia  
         lustracyjnego, 
     3) odwołania Sekretarza Gminy Rybno, 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Pan Marian Ligman- Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych 
i Pana Wójta z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby wnieść zmiany 
bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach   
o zwołaniu sesji. 
Ze swej strony zgłosił wniosek o wprowadzenie pod obrady V sesji dodatkowego 
projektu uchwały w sprawie  nadania imienia Szkole Podstawowej w Rybnie  
w punkcie 7 jako podpunkt 4. 
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Więcej wniosków ani uwag do proponowanego porządku obrad V sesji nie 
zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie  zgłoszony przez siebie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  
projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Rybnie. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan osobowy Rady 15 radnych,  
w obecności  14 radnych jednogłośnie 14 głosami „ za” przyjęła wniosek 
o włączenie do porządku obrad V sesji projektu uchwały w sprawie nadania 
imienia Szkole Podstawowej w Rybnie. 
 
Porządek obrad V sesji Rady Gminy Rybno po zmianach. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  IV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2006 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr 134/2007 z dnia 02 kwietnia 2007 roku 
        w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno  
        sprawozdaniu    z wykonania budżetu Gminy za 2006 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        27 marca 2007 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr 114/2007 z dnia  30 marca 2007 roku  
        w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy  Rybno   
        o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2006 rok, 
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwał w sprawie: 
         a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rybno za  
             2006 rok, 
         b) absolutorium dla Wójta Gminy, 
 7. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok, 
     2) upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do powiadomienia  
         Sekretarza i Skarbnika o obowiązku przedłożenia oświadczenia  
         lustracyjnego, 
     3) odwołania Sekretarza Gminy Rybno, 
     4) nadania imienia Szkole Podstawowej w Rybnie. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
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Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z IV sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na  ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 14 radnych , 
14 głosami „ za „  przyjęła protokół z  IV sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad. pkt 5 
 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie 
 z działalności  międzysesyjnej  Wójta Gminy( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 
Odnośnie gabinetu logopedycznego dodatkowo wyjaśnił, że  była to trafna 
decyzja , z pomocy logopedycznej korzysta 80 dzieci, jeżeli będzie potrzeba od 
września  można dołożyć jeszcze ½ etatu  pracy logopedy, obecnie jest cały  etat. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał ,że kiedyś była prowadzona gimnastyka 
korekcyjna , czy taka gimnastyka jest prowadzona, czy teraz nie ma takiej 
potrzeby. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w ramach godzin dodatkowych  są  prowadzone 
zajęcia z gimnastyki korekcyjnej, przez nauczycieli WF , którzy mają do tego 
uprawnienia. 
Nie  zgłoszono więcej  uwag ani pytań do złożonego przez Pana Wójta 
sprawozdania. 
 
 
Ad. pkt 6 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan  Marian Ligman poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Piotra Gurgielewicza , aby w jego 
imieniu  przedstawił Radzie  Gminy uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Gurgielewicz przedstawił Radzie 
Gminy Uchwałę  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie Nr  134/2007 z dnia  02 kwietnia 2007 roku w sprawie wydania 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno sprawozdaniu  z wykonania 
budżetu Gminy za rok 2006 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 
stwierdzając, że Regionalna Izba Obrachunkowa  wydała pozytywną opinię 
o przedłożonym sprawozdaniu. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy  poprosił Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy o przedstawienie uchwały Komisji . 
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 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marian Granica przedstawił 
Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno z dnia 27 marca 2007 roku  
w sprawie  zaopiniowania  wykonania budżetu oraz wniosku dotyczącego 
absolutorium (uchwała stanowi załącznik do protokołu) .Komisja pozytywnie  
w obecności 4 członków jednogłośnie  zaopiniowała  wykonanie budżetu Gminy 
za 2006 rok przez Wójta Gminy i wystąpiła do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi 
absolutorium z  tytułu wykonania budżetu Gminy za 2006 rok. 
Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionych przez 
Wiceprzewodniczącego  Rady Gminy i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Rybno  uchwał. 
 W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Piotr  
Gurgielewicz przedstawił  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie  Nr 114/2007 z dnia 30 marca 2007 roku  
w sprawie zaopiniowania wniosku  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno 
o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2006 rok(uchwała stanowi 
załącznik do protokołu).  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że  Skład Orzekający wydał pozytywną 
opinię o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Rybno  wniosku  
w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2006 rok. 
 Następnie  otworzył dyskusję na temat sprawozdania z wykonania budżetu  
Gminy Rybno za 2006 rok. 

Głos Pan Jan Fafiński – Przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji   
stałych Rady Gminy Rybno , stwierdził, że Komisje szczegółowo analizowały  
wykonanie przez Wójta Gminy  budżetu za rok 2006 i po zapoznaniu się ze 
stanowiskiem Regionalnej Izby Obrachunkowej  pozytywnie  oceniły 
podejmowane przez Wójta Gminy działania na rzecz wykonania  budżetu 
uchwalonego przez Radę Gminy , jednogłośnie w obecności 13 członków  
pozytywnie ustosunkowały się do projektu uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium. 

W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy  za rok 2006  
więcej  uwag i pytań radni nie zgłosili, w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusje i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Rybno za 2006 rok. 
 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w obecności 14 radnych  jednogłośnie 14 głosami „ za „ podjęła 
uchwałę w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  z wykonania budżetu Gminy 
Rybno za 2006 rok ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

Po podjęciu uchwały Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową 
przerwę do godz. 1050. Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do  
realizacji kolejnych punktów porządku obrad. 
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman stwierdził, że 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybna za 2006 rok, Komisja 
Rewizyjna  jednogłośnie pozytywnie  zaopiniowała wykonanie budżetu  przez 
Wójta Gminy za 2006 rok i wystąpiła do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie 
Wójtowi Gminy absolutorium z tego tytułu.  
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno  o udzielenie absolutorium dla Wójta 
Gminy Rybno. W dyskusji na sesji radni nie  zgłosili uwag ani zastrzeżeń do 
wykonania przez Wójta Gminy budżetu za rok 2006. Zwrócił się do radnych  
z pytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie  absolutorium dla Wójta 
Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani zapytań w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady  
wniosek  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno o  udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na  ustawowy  sklad Rady  
15 radnych w sesji brało udział 14 radnych, jednogłośnie 14 głosami  „ za”  
podjęła uchwałę  w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 Wójt Gminy Pan Edmund Ligman  podziękował  Radzie Gminy za 
jednogłośne udzielenie mu absolutorium, jest to dla niego mobilizacja do dalszej 
pracy, do podejmowania kolejnych inwestycji i zabieganie o pozyskiwanie 
środków unijnych, co do których ma obawy, gdyż  na razie   strona rządowa  
nie przedstawia  informacji  jakie będą  możliwości  dofinansowania inwestycji  
ze środków unijnych w 2007 roku. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman pogratulował 
Wójtowi Gminy  otrzymanego od Rady Gminy   absolutorium. Absolutorium , to 
ocena działalności  Wójta i wykonania budżetu Gminy za rok 2006 rok , za to co 
zostało zrobione dla Rybna i całej Gminy, chciałby podziękować Panu Wójtowi. 
Społeczeństwo  oceniło podejmowane przez pana Wójta działania, o czym 
świadczy wynik wyborów samorządowych  w listopadzie 2006 roku. 

 
 
 

 
Ad. pkt. 7 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman stwierdził, że Komisje 
Rady Gminy analizując  proponowane zmiany w budżecie nie wniosły uwag ani 
poprawek pozytywnie opiniując proponowane zmiany. 
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Zwrócił się z pytanie do radnych czy ktoś chciałby zabrać głos na sesji w sprawie 
proponowanych zmian w budżecie. 
Na wniosek Pana Wójta Gminy Pani Janina Tomaszewska – Skarbnik Gminy 
omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok, aby sołtysi 
obecni na sesji mieli możliwość zapoznania się z proponowanymi zmianami . 
 W związku z brakiem pytań dot. proponowanych zmian w budżecie Gminy 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok. 
 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 radnych  
w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok   
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego Rady Gminy  
   do powiadomienia Sekretarza i Skarbnika o obowiązku przedłożenia  
   oświadczenia lustracyjnego. 
 
 
 W związku  z brakiem pytań dot. projektu uchwały , Przewodniczący Rady 
Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały w sprawie upoważnienia  
Przewodniczącego Rady Gminy  do powiadomienia Sekretarza i Skarbnika 
o obowiązku przedłożenia   oświadczenia lustracyjnego. 
                                                                                                                       
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie upoważnienia  Przewodniczącego Rady 
Gminy  do powiadomienia Sekretarza i Skarbnika o obowiązku przedłożenia   
oświadczenia lustracyjnego ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Rybno. 
 
 
 Pan Czesław Świniarski – Sekretarz Gminy poprosił Przewodniczącego 
Rady o udzielenie mu głosu, w swojej wypowiedzi  nawiązał do  przebiegu swojej 
40 letniej pracy zawodowej .Wyjaśnił, że z Urzędem Gminy Rybno jest związany 
od 1 stycznia  1979 roku, a od 20 lipca 1994 roku do chwili obecnej pełni funkcję 
Sekretarza Gminy. W okresie, kiedy pełnił funkcje Sekretarza Gminy utworzony 
został Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej, potem przekształcony  w Samodzielny 
Publiczny Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej, Gminny Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Rybnie, Ośrodek Sportu i Rekreacji. 
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W 1999 roku była reforma oświaty, likwidacja  małych szkół, tworzenie 
Niepublicznego Gimnazjum w Hartowcu ,były to bardzo trudne tematy, trzeba 
było bardzo mocno angażować się w te sprawy, potem było referendum w 
sprawie odwołania  Rady Gminy.  
Podkreślił, że w całej jego pracy w Urzędzie Gminy były zarówno blaski i cienie, 
korzystając z okazji podziękował  za współpracę Panu Wójtowi Gminy, 
Przewodniczącemu Rady Gminy, Zastępcy Wójta, Pani Skarbnik, radnym 
i sołtysom, odchodzi na emeryturę po okresie wypowiedzenia. 
Pan Wójt Gminy  podziękował Panu Czesławowi  Świniarskiemu za współpracę, 
nawiązał do okresu, kiedy jako młody człowiek obejmował stanowisko Wójta 
Gminy, a Sekretarz Gminy jako doświadczony urzędnik  studził nieraz jego 
zapędy, dogadywali się, co w efekcie zrozumienia i wspólnej pracy przynosiło 
efekty. 
 Pan Wójt Gminy  poinformował Radę, że Pan Sekretarz Gminy po okresie  
3 miesięcznego wypowiedzenia przechodzi na emeryturę. 
Następnie zabrał głos radny Pan Jan Fafiński powiedział, że Pan Czesław 
Świniarski jest jednym z najstarszych pracowników, jest osobą kontaktową  
można było z nim rozmawiać zarówno o naszych sprawach jak i naszych ojców, 
trafnie udzielał  pomocy prawnej, nie oszukiwał, realnie przedstawiał możliwości 
załatwienia różnych spraw, za co chciałby mu z tego miejsca serdecznie 
podziękować. 
Pan Mirosław Karbowski – Zastępca Wójta Gminy powiedział, że Sekretarzem 
Gminy współpracował od 1998 roku jako radny, a od 2002 roku jako Zastępca 
Wójta, ta współpraca układała się dobrze i bardzo dobrze, za co chciałby mu 
podziękować. 
Radny Pan Andrzej Kornacki w swojej wypowiedzi nawiązał do  tworzenia 
Niepublicznego Gimnazjum w Hartowcu, gdzie Pan Sekretarz był mocno 
zaangażowany w tą sprawę i osobą z , którą w tym czasie można było 
najrozsądniej rozmawiać, jako urzędnik  był  i jest dyplomatą. 
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że dziś Rada Gminy będzie 
podejmowała uchwałę umożliwiającą uruchomienie procedury odejścia 
Sekretarza Gminy na emeryturę, w związku z brakiem  dalszych uwag i  pytań 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
odwołania Sekretarza Gminy Rybno 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy  skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Rybno  
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
Głos zabrał Pan Wójt Gminy, powiedział ,że cieszy go fakt iż w takiej atmosferze 
została podjęta uchwała o odwołaniu Sekretarza Gminy, który będzie mógł 
przejść na emeryturę mile się słyszy, że wszyscy zauważają  pracę Sekretarza. 
Nastąpiła zmiana w regulaminie Organizacyjnym Urzędu Gminy , zgodnie z którą 
zostanie połączone stanowisko Zastępcy Wójta Gminy ze stanowiskiem 
Sekretarza Gminy. Na następnej sesji zostanie powołany Sekretarz Gminy. 
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4. Projekt uchwały w sprawie nadania imienia w Szkole Podstawowej w Rybnie. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił , że wpłynął wniosek od Rady Pedagogicznej 
 i Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Rybnie o nadanie imienia Szkole.  
Na sesję została zaproszona Pani Małgorzata Urbańska – Koordynator Zespołu 
ds. nadania imienia Szkole. Pewne sprawy należało sprawdzić, czy została 
zachowana procedura  i że ta uchwała może zostać podjęta. Ma pytanie do 
Koordynatora Zespołu, czy jest dokument z Kapituły wyrażający zgodę na 
nadanie imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu Szkole Podstawowej w Rybnie. 
 Pani Małgorzata Urbańska – Koordynator Zespołu ds. nadania imienia 
Szkole Podstawowej w Rybnie powiedziała, że nadanie imienia szkole to jest 
ważne przedsięwzięcie   wymagające zaangażowania  grona pedagogicznego, 
rodziców i samych uczniów. Następnie omówiła cały proces przygotowawczy  
związany z  wyborem patrona szkoły, który rozpoczął się w sierpniu 2005roku. 
W dniu 19 stycznia 2006 roku odbyło się   tajne głosowanie   nad wyborem 
imienia  spośród  3 wcześniej wyłonionych  propozycji tj. Ewy Nowackiej, 
Aleksandra Kamińskiego i Kawalerów Orderu Uśmiechu wybrano imię 
Kawalerów Orderu Uśmiechu. 27 lutego 2006 roku Zespół wystąpił z pismem do 
Międzynarodowej Kapituły z prośbą o nadanie Szkole Podstawowej w Rybnie 
imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu. 
Pismem  z dnia 13 września 2006 roku  otrzymali   zgodę na nadanie imienia 
Kawalerów Orderu Uśmiechu Szkole Podstawowej w Rybnie . Międzynarodowa 
Kapituła zbiera się tylko 2 razy w roku stąd tak długo trzeba było czekać na 
odpowiedź i określić przybliżony termin uroczystości nadania imienia , po czym 
odczytała pismo Międzynarodowej Kapituły wyrażające zgodę na nadanie imienia 
Szkole Podstawowej w Rybnie imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu. 
Jako Koordynator  w imieniu Zespołu, Rady Rodziców , Rady Pedagogicznej  
i  uczniów zwróciła się do Rady Gminy o podjecie uchwały w sprawie nadania 
imienia Szkole Podstawowej w Rybnie. 
 Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że 19 marca 2007 roku Zespół 
ds. nadania imienia Szkole Podstawowej w Rybnie zaprosił radnych z Rybna oraz 
sołtysa na spotkanie  , był zawiedziony, że Rada Gminy na sesji w marcu nie 
podjęła uchwały w sprawie nadania imienia Szkole, ale nie znalazły się materiały 
umożliwiające podjęcie uchwały w tym czasie. 
Zwrócił się do radnych z pytaniem , czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos  
w tej sprawie. 
W związku z brakiem pytań  zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały  w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Rybnie. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy  skład Rady  
15 radnych w obecności 14 radnych 13 głosami  ,, za” przy 1 głosie 
wstrzymującym się podjęła uchwałę w  sprawie nadania imienia Szkole  
Podstawowej w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 



 10 

 
Ad. pkt.8 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 
Radny  Pan Andrzej Kornacki zapytał, kiedy rozpocznie się wiosenna naprawa 
dróg żwirowanych, jak przedstawia się sprawa ze ściągnięciem należności od 
Fundacji „ Współpraca i Postęp”. 
Pan Mieczysław Łużyński – sołtys wsi Naguszewo  wnioskował o naprawę dachu 
na przystanku autobusowym w Naguszewie,  została zerwana przez wiatr jedna 
płyta eternitu. 
Pan Jan Kozicki –sołtys wsi Truszczyny zwrócił się z prośbą do Pana Wójta  
o likwidację dzikiego wysypiska we wsi Truszczyny. 
 Pan Wójt Gminy odpowiadając na powyższe uwagi i wnioski wyjaśnił, co 
następuje: 
 Żwirowanie dróg i praca równiarki na drogach zostaną rozpoczęte od 
najbliższego poniedziałku, osobą odpowiedzialną z którą należy się kontaktować 
w tych sprawach jest  Kierownik Referatu Urzędu Gminy Pan Jarosław 
Świniarski. 
Odnośnie sprawy związanej z Fundacją toczy się postępowanie sądowe, pieniądze 
nasze są w depozycie Sądu. 
Dach na przystanku będzie naprawiony, sprawa jest mu znana. 
We wsi Truszczyny co roku  jest porządkowany teren dzikiego wysypiska przez 
gminę , ale  na nowo wywożone są śmieci, robią to mieszkańcy. Ma pytanie do 
sołtysa ile jest koszy  we wsi na prywatnych posesjach . 
Pan sołtys odpowiedział, że żadnego, chodziło ogłoszenie o zamknięciu 
składowiska w Dębieniu, żeby mieszkańcy nabywali kosze, zamówione są tylko  
3 pojemniki. 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że sołtys powinien zwołać zebranie 
mieszkańców, poinformować ich  , że każdy mieszkaniec powinien mieć 
udokumentowane, co robi ze śmieciami wyprodukowanymi we własnym 
gospodarstwie, będzie powołana Komisja sprawdzająca. Musi być dobra wola 
mieszkańców i odpowiedzialne podejście do sprawy, jest wykupiony program do 
segregacji odpadów, mieszkańców to nic nie kosztuje, tylko posegregować 
odpady, a te które pozostają po segregacji można składować w koszach. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że corocznie są remontowane 
drogi żwirowe, niektórzy rolnicy wyjeżdżają z pługami czy innym sprzętem 
rolniczym na drogi i je niszczą, należałoby objechać drogi i w takich przypadkach 
wystąpić do rolników z pismem i poinformowanie ich o konsekwencjach takich 
działań. 
Odnośnie dzikiego wysypiska w Truszczynach, nie można winić sołtysa, to 
mieszkańcy sami  muszą zachować czystość i porządek, należałoby uruchomić 
taką Komisję sprawdzającą , każdy mieszkaniec musi mieć dowód, co robi ze 
swoimi śmieciami, inaczej będzie bałagan wszędzie. 
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 Pani Felicja Zdunek – sołtys wsi Żabiny  zgłosiła wniosek o naprawę 
pobocza  przy przystanku PKS w Żabinach, w czasie opadów woda spływa  
z góry robiąc wyrwy i starsze osoby mają problem z wejściem do autobusu. 
Więcej uwag i wniosków  w tym punkcie nie zgłoszono. 
 
 
 
Ad.pkt 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego sesji Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Marian Ligman podziękował radnym, sołtysom i zaproszonym gościom za 
udział i zamknął obrady V sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała         Przewodniczący Rady Gminy 
 
Janina Czubkowska         Marian Ligman 
 
 
 
 


